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De Raad
Nieuws van de gemeenteraad Amersfoort

Actualiteitenraad: Wat gaat de gemeente doen aan ‘probleemwolf’ in de 
buurt van Amersfoort? 

Raadslid Hans Lemain (VVD) wilde van burgemeester Lucas Bolsius weten wat het college gaat doen aan de recente aanvallen 
van een wolf in de buurt van Amersfoort.  

Tijdens de Actualiteitenraad van 9 juli vertelde hij dat 
er al enige tijd meldingen worden gemaakt van een 
“probleemwolf” in recreatiegebied Den Treek. De wolf zou 

fietsers en wandelaars achtervolgen en zelfs al een hond 
hebben doodgebeten. “U kunt zich voorstellen dat mensen 
doodsangsten uitstaan.”  
  
Agressief naar honden  
Lemain wees erop dat hier volgens het Interprovinciaal 
Wolvenplan en de Interventierichtlijnen sprake is van een 
probleemwolf. Hij benadert namelijk actief mensen, begeeft 
zich binnen een zone van dertig meter afstand tot huizen 
en is agressief naar honden. De rentmeester van Den Treek 
zou de wolf willen afschieten, zei Lemain, maar het contact 
hierover met de provincie zou stroef verlopen. Lemain: “Den 
Treek is een door Amersfoorters drukbezocht recreatiepark. 
Zij lopen potentieel gevaar. Wat gaat het college doen om 
deze aanvallen te stoppen?” 
  
Niet afschieten 
Burgemeester Lucas Bolsius gaf aan dat de wolf een 
beschermd dier is. Hij vroeg zich af of de gesignaleerde wolf 
daadwerkelijk bedreigend en dus een probleemwolf is, of 
dat het dier natuurlijk gedrag vertoont, doordat hij zichzelf 
instinctief verdedigt. En zou het inderdaad een probleemwolf 
zijn, zei Bolsius, wat zou dan de verantwoordelijkheid van de 
gemeente zijn? Hij wees erop dat het college werkt aan een 
wolvenprotocol. Daarin komen richtlijnen voor hoe om te 
gaan met dit soort situaties. Vooralsnog zei hij niet van plan 
te zijn de wolf af te laten schieten.  

Raad verlengt ontheffing voor 
Amersfoortse woonplicht 
wethouder Aboyaakoub-Akkouh  

Wethouder Nadya Aboyaakoub-Akkouh mag in Nijkerk 
blijven wonen. Dat heeft de gemeenteraad besloten. 
 
De Gemeentewet bepaalt dat een wethouder moet 
wonen in de gemeente waarin hij of zij werkt. Wethouder 
Nadya Aboyaakoub-Akkouh woont in de gemeente 
Nijkerk. Op 4 juli 2023 verleende de gemeenteraad haar 
voor de duur van een jaar ontheffing van deze plicht. Dat 
betekent dat ze niet in Amersfoort hoeft te wonen. Deze 
ontheffing is nu met een jaar verlengd. 
 

Het raadsvoorstel werd aangenomen met 30 stemmen 
voor en 4 tegen. Er werd anoniem gestemd, wat 
gebruikelijk is bij besluiten over personen. Het is dus 
onbekend wie voor en tegen hebben gestemd.

Raadslid Hans Lemain (VVD) stelde tijdens de Actualiteitenraad 
vragen over de wolf in de buurt van Amersfoort (foto: griffie). 

De gemeente Amersfoort had in 2023 meer financiële 
meevallers dan tegenvallers (foto: Simon Lamme). Scan de QR-code om het 

volledige advies van de 
auditcommissie te lezen.

Terugblik De Raad 2 en 9 juli 2024

Kadernota, dierenwelzijn en ontwikkeling Wagenwerkplaats  

Op 2 en 9 juli kwam de raad bijeen. Op 2 juli stond raadsvergadering Het Besluit in het teken van 
de Algemene Beschouwingen op de Kadernota 2025-2028. De week erop volgde de besluitvorming. 
Tijdens deze laatste vergadering voor de zomervakantie nam de raad ook andere besluiten, 
onder andere over beleid voor dierenwelzijn en de ontwikkeling van de Wagenwerkplaats. Op 
raadsinformatiemarkt Het Plein werd de raad bijgepraat over de gelote burgerraad. 

De raad in vergadering op 9 juli (foto: griffie).

Op deze pagina’s leest u een beknopte terugblik op een aantal onderwerpen waarover 
de raad een besluit nam. Voor een volledige weergave van de behandeling van alle 
onderwerpen, de stemverklaringen en de reactie van het college, verwijzen we u naar de 
uitzending van de vergaderingen en het schriftelijk verslag. De vergaderstukken (zoals 
raadsvoorstellen en moties en amendementen), het schriftelijk verslag en de besluitenlijst 
vindt u op Politiek Portaal. U kunt de vergaderingen daar ook terugkijken. Daarnaast kunt u 
de vergaderingen terugkijken via YouTube.   

Scan deze QR-codes voor alle vergader-
stukken om De Raad van 2 en 9 juli  
via Politiek Portaal terug te kijken. 

Informatie over de 
vergaderingen 

Bij de raadsvergadering van 2 juli waren 37 
van de 39 raadsleden aanwezig. Afwezig 
waren de raadsleden Kees Kraanen (VVD) en 
Reinier Polinder (ChristenUnie). Raadsleden 
Wytse Dassen (D66), Hugo Kruyt (SP), Giel 
van der Steenhoven (GroenLinks) en Hans van 
Wegen (BPA) waren tijdens een deel van de 
vergadering afwezig. 
Op 9 juli waren ook 37 raadsleden aanwezig; 
Hans-Dieter de Smit (CDA) en Giel van der 
Steenhoven (GroenLinks) waren afwezig. 
Jeroen Bulthuis (GroenLinks), Joyce Huurman 
(VVD), Kees Kraanen (VVD), Youssef El-
Messaoudi (GroenLinks) en Wouter van 
Schagen (D66) konden een gedeelte van de 
vergadering niet bijwonen.  

Verschil tussen motie 
en amendement 

Met een motie doet de raad een 
verzoek aan het college. Dit kan bij 
een raadsvoorstel horen, of over 
een willekeurig onderwerp gaan. 
Met een amendement kan de raad 
een raadsvoorstel laten wijzigen. 
Moties en amendementen worden 
aangenomen als de meerderheid 
van de raad voor stemt. Als een 
amendement wordt aangenomen, 
dan wordt het oorspronkelijke 
raadsvoorstel gewijzigd. Over dat 
gewijzigde voorstel neemt de raad 
vervolgens een besluit.  Scan deze QR-codes om de raads-

vergadering van 2 en 9 juli via YouTube 
terug te kijken. 
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Kadernota 2025-2028 

Raad stelt kaders en bezuinigingsvoorstellen voor de komende jaren vast 

De raad heeft de Kadernota 2025-2028 aangenomen, met een aantal wijzigingen door twee aangenomen amendementen. 
Die worden verderop nader toegelicht. 

In de kadernota staat dat de gemeente Amersfoort - net als 
andere gemeenten - de aankomende jaren moet bezuinigen 
om een sluitende gemeentebegroting te houden. Want 
gemeenten zullen vanaf 2026 (ook bekend als het ravijnjaar) 
minder geld van het Rijk krijgen. Om financieel gezond 
te blijven en ook het coalitieakkoord te kunnen blijven 
uitvoeren, stelt het college van burgemeester en wethouders 
voor om met een aantal maatregelen jaarlijks 24 miljoen euro 
te besparen.  
 
Pijn verdelen 
Het college oordeelt dat Amersfoort met “een evenwichtig 
pakket aan bezuinigingen” goed voorbereid is op het 
ravijnjaar 2026. Het voorstel was om de pijn zoveel mogelijk 
te verdelen. Ook wilde het college op bepaalde gebieden 
niet bezuinigen, zoals op handhaving en op ondersteuning 
voor de meest kwetsbare inwoners. Bij het maken van de 
bezuinigingsvoorstellen heeft het college inwoners gevraagd 
mee te denken. 
 
Gemeentelijke begroting 
Het college stelt ieder jaar een kadernota op als voorbereiding 
op de begroting. Deze vormt daarmee de basis voor de 

begroting die het college gaat opstellen en die de raad in het 
najaar behandelt. 
 
Statements en debat 
Tijdens de Algemene Beschouwingen op 2 juli gaf iedere 
fractie met een statement haar mening over de kadernota 
en de toekomst van de stad. Tijdens de statements konden 
andere raadsleden reageren of vragen stellen, waardoor 
er debat ontstond. In de krant van 3 juli - op de pagina’s 
‘De Kadernota 2025-2028’ - hebt u een toelichting van alle 
fracties op hun standpunten kunnen lezen. Deze kunt u 
nog altijd raadplegen, via het online archief van De Stad 
Amersfoort (destadamersfoort.nl/archive).
 
In spiegel kijken
Raadslid Menno Fousert (Amersfoort2014) was een van de 
raadsleden die niet blij waren met de kadernota. Zo mist het 
college volgens hem “de urgentie om zelf een stap te doen 
door twee overbodige wethouders te laten vertrekken. Wel 
minder geld en minder mensen naar het sociaal domein, 
maar zichzelf te belangrijk vinden om eerlijk in de spiegel te 
kijken.” Voor raadslid Hans van Wegen (BPA) was er “te weinig 
rekening gehouden met grote tegenvallers na 2026 en met 

sociale afdelingen, zoals de jeugdzorg.” Redenen voor hem 
om tegen te stemmen. Raadslid Maarten Flikkema (VVD) 
stelde dat deze coalitie “niet twee generaties vooruit kijkt, 
niet eens twee weken of twee maanden. De kadernota zet 
niet de goede kaders.” 
 
Evenwichtig pakket 
Raadslid Rob Smulders (PvdA) was wél enthousiast. Hij gaf 
aan dat zijn fractie blij is dat op het gebied van bezuinigingen 
op het sociaal domein “een aantal zaken is hersteld.” De 
Partij voor de Dieren en de ChristenUnie benoemden dat 
er “voldoende evenwicht in de bezuinigingen is.” Raadslid 
Christian van Barneveld (Partij voor de Dieren): “Bezuinigen 
is nooit leuk, maar er ligt een evenwichtig pakket aan 
maatregelen waarbij bepaalde doelgroepen en mensen in 
kwetsbare positie worden ontzien, maar de ambities overeind 
kunnen worden gehouden: twee generaties vooruitkijken.”  

Het geamendeerde (aangepaste) raadsvoorstel werd 
aangenomen met 24 stemmen voor (D66, GroenLinks, 
CDA, ChristenUnie, PvdA, Partij voor de Dieren en Beter 
Amersfoort) en 13 stemmen tegen (VVD, Amersfoort2014, 
SP, BPA, Amersfoort voor Vrijheid en DENK). 

Reserve van 2 miljoen voor mobiliteitstransitie blijft overeind 

Het amendement om de gereserveerde 2 miljoen euro voor de mobiliteitstransitie uit de kadernota te halen, heeft het 
niet gered.

De fracties van Amersfoort2014 en Amersfoort voor 
Vrijheid, die het amendement ‘Deelmobiliteit’ indienden, 
vonden het bedrag te hoog. Ook waren ze er niet zeker van 

dat de geplande investering genoeg effect zou hebben. Als 
Amersfoort het autobezit wil terugdringen, wat een van 
de ideeën is achter deelmobiliteit, moet ook het openbaar 
vervoer worden verbeterd, redeneerden zij. Daar is ook veel 
geld voor nodig.  
Het college ontraadde het amendement. De reserve is 
niet alleen bedoeld voor deelmobiliteit, maar voor alle 
maatregelen die horen bij de mobiliteitstransitie. Denk 
daarbij aan het aanpassen van wegen voor het verlagen van 
de snelheid van 50 naar 30 kilometer per uur.  

Het amendement werd verworpen met 23 stemmen 
tegen (D66, GroenLinks, CDA, ChristenUnie, PvdA 
en Partij voor de Dieren) en 14 stemmen voor (VVD, 
Amersfoort2014, SP, Beter Amersfoort, BPA, Amersfoort 
voor Vrijheid en DENK). 

Nog geen extra boa’s en medewerkers susteam 

Het verzoek van de VVD om meer boa’s en medewerkers van het susteam kreeg geen meerderheid in de raad. 

De VVD diende twee moties in. De eerste, ‘Noodzakelijke 
groei van handhaving’, werd mede-ingediend door Beter 
Amersfoort. Raadslid Hans Lemain (VVD) lichtte toe dat 
handhavers meer taken krijgen, maar dat het budget voor 
handhaving niet meegroeit. “De leefbaarheid in de stad 
staat onder druk. Het college en de stad vragen om meer 
handhavers, omdat dit nodig is.” De motie stelde voor 
om de kosten te dekken uit de reserve voor knooppunt 
Hoevelaken. 
 
De tweede motie, ‘Stop de boaflatie’, werd mede-ingediend 
door Beter Amersfoort, BPA en SP. Lemain noemde het 
“noodzakelijk om de boa-organisatie te laten meegroeien 
met de stad.” Hetzelfde geldt, zo gaf hij aan, voor het 
susteam, dat het uitgaanspubliek begeleidt en op 
gedragsregels wijst. De VVD stelde voor om de kosten te 
dekken uit de groei van het gemeentefonds; dat is geld dat 
gemeenten krijgen van de Rijksoverheid. 
 
Het college zei de groei van het aantal boa’s ”meer dan 
wenselijk” te vinden. Het onderschreef ook de redenering 
van de ingediende moties. Toch ontraadde het college beide 
moties. Dat was vanwege de dekking. Het college stelde 
voor om eerst met de raad een breed gesprek te voeren 
over handhaving.  
 
Vergaderen en nog eens vergaderen 
Die wens maakten ook verschillende raadsleden - Lisa 
Overmars (D66), Natanja Vreugdenhil (Partij voor de 

Dieren), Ida Bromberg (GroenLinks), Reinier Polinder 
(ChristenUnie), Rachida Issaoui (PvdA) - kenbaar. Het 
CDA wilde sloot zich daarbij aan, al vond de fractie dat 
tijdens eerdere commissievergaderingen al wel duidelijk is 
geworden dat er behoefte is aan meer capaciteit. Raadslid 
Hans van Wegen (BPA) noemde Amersfoort “een volwassen 
stad, die in vergelijking met andere steden minimaal 
tachtig boa’s nodig heeft”. Lemain was teleurgesteld over 
de uitkomst: “Ik ben het spuugzat dat hier een rookgordijn 
wordt opgetrokken van vergaderen en nog een keer in de 
commissie bespreken. Ik begrijp niet dat partijen zichzelf 
serieus kunnen nemen als op deze manier wordt omgegaan 
met de beschikbare capaciteit die nodig is in deze stad.” 

Geen bezuiniging op mensen in 

wijkteams  

Amersfoort gaat niet bezuinigen op het aantal mensen 
binnen wijkteams. Het amendement dat hierom vroeg, 
werd aangenomen.
 
De fracties van Amersfoort2014 en SP dienden 
amendement ‘Blijf van de fte’s van de wijkteams af’, 
waarmee zij wezen op het belang van de mensen in de 
uitvoering. Zij hebben contact met inwoners en zijn 
belangrijk om dure hulp te voorkomen en problemen 
vroeg aan te pakken. Met het aangenomen amendement 
zorgde de raad ervoor dat het college de raad voortaan 
om toestemming moet vragen voor bezuinigingen 
op mensen in wijkteams. Raadslid Maaike Varwijk 
(Amersfoort2014): “Als blijkt dat de wijkteams hun werk 
met minder fte’s kunnen uitvoeren, dan moet dat vooral 
worden gedaan.” 
 
Past bij invulling college 
Het college omarmde het amendement. Wethouder 
Micheline Paffen-Zeenni zei dat het amendement 
overeenkomt met hoe het college de invulling van de 
bezuiniging voor zich ziet. 

 
Dit amendement werd unaniem aangenomen met  
37 stemmen voor.

De wijkteams gaan zo werken dat hun resultaat optimaal 
is (foto: Wijkteam Amersfoort). 

Een deelauto is een voorbeeld van deelmobiliteit (foto: 
gemeente Amersfoort).

De motie ‘Noodzakelijke groei van handhaving’ werd 
verworpen met 24 stemmen tegen (D66, GroenLinks, CDA, 
ChristenUnie, PvdA, Partij voor de Dieren en Amersfoort 
voor Vrijheid) en 13 stemmen voor (VVD, Amersfoort2014, 
SP, Beter Amersfoort, BPA en DENK).

De motie ‘Stop de boaflatie’ werd verworpen met  
25 stemmen tegen (D66, GroenLinks, CDA, ChristenUnie, 
VVD: Maarten Flikkema, PvdA, Partij voor de Dieren 
en Amersfoort voor Vrijheid) en 12 stemmen voor 
(Amersfoort2014, VVD: Joyce Huurman, Kees Kraanen en 
Hans Lemain, Beter Amersfoort, BPA en DENK). Flikkema 
(VVD) was voor, maar stemde per ongeluk tegen.

https://www.destadamersfoort.nl/archive
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Jongerenraad mag blijven, wethouders ook 

De jongerenraad mag blijven, alle wethouders eveneens, en het college gaat mogelijk een zogenoemde stelpost 
‘onderuitputting’ in de begroting opnemen. Dat was het resultaat van de stemming over een amendement en twee moties. 

Raadslid Maaike Varwijk (Amersfoort2014) diende 
het amendement ‘Jongerenraad die blijft’ in. Ze zei de 
jongerenraad “een warm hart” toe te dragen. Volgens haar 
was een bezuinigingsvoorstel niet aangepast waardoor 
het leek alsof de jongerenraad (nog steeds) zou worden 
geschrapt. Met het amendement vroeg zij dit recht te 
zetten. Wethouder Ben van Koningveld bevestigde dat de 
jongerenraad kan blijven bestaan en dat dit duidelijk in de 
kadernota moet worden verwoord. 

Het amendement werd aangenomen met 33 stemmen 
voor en 4 stemmen tegen (VVD). 

 
 
De motie ‘Realistisch begroten’ van VVD, CDA, ChristenUnie, 
GroenLinks, D66, PvdA en Partij voor de Dieren verzocht om 
een zogenoemde stelpost ‘onderuitputting’ in de begroting. 
Dit betekent dat het college rekening moet houden met 
geld dat niet wordt uitgegeven, bijvoorbeeld vanwege een 
tekort aan werknemers of juridische procedures. Andere 
gemeenten, zoals Eindhoven, doen dit ook. Op dit moment 
staat de provincie Utrecht de stelpost onderuitputting niet 
toe. De raad, die de motie aannam, wilde dat het college 
met de provincie in gesprek blijft én dat er een passende 
stelpost onderuitputting in de begroting van 2025 en de 
raming van 2026-2028 komt.  
Volgens raadslid Thomas van der Eerden (Amersfoort2014) 
zou het overigens eerder verwarrend dan verduidelijkend 
werken.   

Het college had geen bezwaar tegen de motie.  

De motie werd aangenomen met 31 stemmen voor (D66, 
GroenLinks, CDA, ChristenUnie, VVD, PvdA, Partij voor 
de Dieren, SP, Beter Amersfoort en DENK) en 6 stemmen 
tegen (Amersfoort2014, BPA en Amersfoort voor Vrijheid).

Minder wethouders 
De motie ‘Kijk naar jezelf: minder wethouders NU’ 
van Amersfoort2014 werd mede-ingediend door SP 
en Amersfoort voor Vrijheid. Raadslid Menno Fousert 
(Amersfoort2014) zei het fijn te vinden dat dat het college in 
de kadernota aangeeft dat in een volgende collegeperiode 
zes wethouders voldoende zijn. Maar, zo vroeg hij zich af, 
waarom kan het college niet gewoon na de zomervakantie 
al regelen dat er zes in plaats van acht wethouders zijn? 
Raadslid Giel van der Steenhoven (GroenLinks) zei dat 
wethouders geld kosten, maar ook iets opleveren. “Hoe 
meer mensen, hoe meer slagkracht.” Ook bracht hij in dat 
niet het college, maar de raad over het aantal wethouders 
gaat. “De raad heeft acht wethouders aangesteld. Als dat 
anders moet, moet een motie worden ingediend met een 
concreet voorstel om een aantal wethouders te ontslaan.” 
Raadslid Kees Kraanen (VVD) sloot zich daar bij aan. Hij 
voegde toe: “Hierdoor krijgen twee wethouders wachtgeld 
en de gemeente wordt er financieel niet veel wijzer van.” 
 

Het college zei de overgang tussen twee bestuursperioden 
als een logisch moment te zien om te beoordelen of en 
hoe het aantal wethouders wordt aangepast. Dit is dan 
aan de coalitievormende partijen en uiteindelijk aan de 
gemeenteraad. 

De motie werd verworpen met 28 stemmen tegen (D66, 
GroenLinks, CDA, ChristenUnie, VVD, PvdA, Partij voor 
de Dieren en Beter Amersfoort) en 9 stemmen voor 
(Amersfoort2014, SP, BPA, Amersfoort voor Vrijheid en 
DENK).

  
 

Het voorstel om na de zomervakantie het aantal wethouders 
terug te brengen van acht naar zes wethouders haalde het 
niet (foto: gemeente Amersfoort). 

Ook voor dieren wordt Amersfoort een prettige plek 

De gemeente gaat er werk van maken dat Amersfoort ook voor dieren een prettige plek wordt. De raad gaf groen licht voor 
het deelomgevingsprogramma Dierenwelzijn, waarin staat hoe de gemeente omgaat met alles waarbij dieren betrokken zijn.   

In het coalitieakkoord van het college stonden al plannen 
om meer rekening te houden met dieren en ervoor te zorgen 
dat Amersfoort ook voor hen een prettige plek is. In het 
deelomgevingsprogramma staat nu hoe de gemeente dat 
wil bereiken. Het belangrijkste is dat de gemeente bij elke 
gemeentelijke beslissing voortaan de belangen van dieren 
meeweegt.   
 
Katten doden duizenden vogels 
Met het amendement ‘De kat de bel aanbinden’ (CDA) gaf 
raadslid Alex Engbers het college een extra opdracht mee. 
Zijn fractie wilde dat inwoners van Amersfoort zich beter 
bewust worden van “de nadelige invloed van de huiskat 
op vogels.” Hij wees erop dat katten in Amersfoort elk jaar 
duizenden vogels doden.  
De raadsleden Hugo Kruyt (SP) en Tom van Lamoen 
(Amersfoort voor Vrijheid) verwachtten weinig van zo’n 
campagne en stemden daarom tegen het amendement. 
Wethouder Johnas van Lammeren benadrukte dat hij 
er wél vertrouwen in had. Hij zei inwoners vooral in het 
broedseizoen te willen informeren, omdat vogels dan extra 

kwetsbaar zijn voor huiskatten.  
  
“Veel wordt al geregeld” 
De fracties van Partij voor de Dieren, D66, GroenLinks en 
PvdA gaven aan blij te zijn dat Amersfoort zo vooruitstrevend 
is op het gebied van dierenwelzijn. Raadslid Sieta Koet-Minis  
(Amersfoort2014) was minder enthousiast. Veel van 
wat er in het deelomgevingsprogramma Dierenwelzijn 
staat, zei ze, wordt al landelijk of door partners geregeld, 
bijvoorbeeld door Dierenbeschermingscentrum Amersfoort, 
Landelijk Informatiecentrum Gezelschapsdieren en de 
Dierenbescherming. Een eenvoudige verwijzing naar de 
websites van deze organisaties leek haar fractie voor nu meer 
dan voldoende.  
  

Het amendement werd aangenomen met 31 stemmen voor 
(D66, GroenLinks, CDA, ChristenUnie, VVD, Amersfoort2014, 
PvdA, Partij voor de Dieren, en DENK) en 5 stemmen tegen 
(SP, Beter Amersfoort, BPA en Amersfoort voor Vrijheid). 

Het raadsvoorstel werd aangenomen met 32 stemmen 
voor (D66, GroenLinks, CDA, ChristenUnie, VVD, PvdA, 
Partij voor de Dieren, SP, Beter Amersfoort, BPA en DENK) 
en 5 stemmen tegen (Amersfoort2014 en Amersfoort voor 
Vrijheid). 

Bij elke gemeentelijke beslissing zullen vanaf nu ook de belangen 
van dieren worden meegewogen (foto: Simon Lamme). 

Zeshonderd woningen, kantoorruimte en mobiliteitshubs voor deelgebied Oost van Wagenwerkplaats 

De raad heeft groen licht gegeven voor het 
uitwerkingsvoorstel en stedenbouwkundig plan voor 
deelgebied Oost van de Wagenwerkplaats.   

Er komen zeshonderd woningen. Daarvan wordt 30 procent 
sociale huur, 20 procent middensegment en 50 procent 
vrije sector. Met het amendement ‘35% sociaal blijft het 
uitgangspunt’ probeerden de fracties van GroenLinks en 
PvdA het percentage sociale huurwoningen in de plannen  
te verhogen van 30 naar 35 procent, mocht later blijken  
dat hier (financiële) ruimte voor is. Voor raadslid  
Dirk-Joost van Hamersveld (D66) was het amendement niet 
precies genoeg. Het zou kunnen dat er financiële ruimte 
ontstaat, zei hij, “maar men weet niet wat, waarom of 
hoe.” Raadslid Hugo Kruyt (SP) wees erop dat zijn fractie in 
2019 al voorstelde het aandeel sociale huur op te krikken 
tot 35 procent, maar dat de raad, waaronder de fractie van 
GroenLinks, daar toen tegen stemde. Ook wethouder Rutger 
Dijksterhuis verwees hiernaar. “Er is met die 30 procent 
gerekend en getekend.” Ook zei hij dat de gemeente geen 
eigenaar van de grond is, waardoor de gemeente ook niet 
kan bepalen of er financiële ruimte ontstaat.  
 

Het amendement werd verworpen met 21 stemmen 
tegen (D66, CDA, ChristenUnie, VVD, Partij voor de Dieren, 
BPA en Amersfoort voor Vrijheid) en 14 voor (GroenLinks, 
Amersfoort2014, PvdA, SP, Beter Amersfoort en DENK). 

Verbinding met Soester- en Bergkwartier 
Verder moet er volgens het plan 22.500 vierkante meter 
kantoorruimte komen, een congresruimte en drie parkeer- 
en mobiliteitshubs. Ook de wens om Langs Eem en Spoor 
met het Soester- en Bergkwartier te verbinden staat in het 
plan.  
  
Nu de raad het voorstel heeft vastgesteld, wordt het 
onderdeel van het omgevingsplan. Een omgevingsplan 
beschrijft wat in het gebied is toegestaan, zoals 
wonen, werken of recreëren. Het omgevingsplan voor 
Wagenwerkplaats Oost moet worden gewijzigd, voordat 
de omgevingsvergunning kan worden aangevraagd. Pas als 
daar groen licht voor is, kan de gemeente de bouwplannen 
gaan uitvoeren.  
  

Het raadsvoorstel werd unaniem aangenomen met 35 
stemmen voor.

In deelgebied Oost van de Wagenwerkplaats komen 
zeshonderd woningen. 
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Verdubbeling aantal woningen in Van Ghent-, Van Nes- en Van Galenstraat 

In het gebied van de Van Ghent-, Van Nes- en Van Galenstraat worden 98 verouderde woningen vervangen door ongeveer 
tweehonderd nieuwe woningen. Dat heeft de raad besloten. 

De huidige woningen, die in het bezit zijn van 
woningcorporatie de Alliantie, voldoen niet meer aan de 
eisen van deze tijd. De Alliantie wil ervoor in de plaats 
nieuwe, betaalbare, duurzame en toekomstbestendige huizen 
bouwen in een groene en leefbare buurt. Om de ontwikkeling 
mogelijk te maken, moet het omgevingsplan worden 
gewijzigd. De gemeente voerde eerder al gesprekken met de 
omgeving om te kijken wat haalbaar en wenselijk is. Na deze 
verkenning stelde de gemeente voorwaarden op waaraan  
de plannen moeten voldoen. Zoals: er komen vooral twee-,  
drie- en vierkamerappartementen. En: elke woning krijgt 
zicht op groen. En: auto’s moeten zoveel mogelijk uit het zich 
geparkeerd kunnen worden. De gemeenteraad stemde met 
deze en andere voorwaarden in. De meeste fracties gaven 
aan blij te zijn dat het aantal woningen in dit gebied wordt 
verdubbeld, omdat er veel vraag is naar woonruimte. 
 
Waterbedeffect 
GroenLinks diende samen met Partij voor de Dieren, D66, 
ChristenUnie en PvdA de motie ‘Eerst parkeerproblemen 
oplossen’ in. Raadslid Dillian Hos (GroenLinks) wees erop 
dat in het raadsvoorstel staat dat het parkeerbeleid in 
het gebied afhankelijk is van het moment waarop de 
omgevingsvergunning wordt aangevraagd. Dat baarde haar 
fractie zorgen, zei ze. “Want zou de Alliantie vandaag de 
vergunning aanvragen, dan komen er in het gebied, dat onder 
het huidig beleid al een waterbedeffect kent, nogal wat 
auto’s bij. In de Van Ghent- en Van Nesstraat, zijstraten van 
de Van Galenstraat, geldt nog geen parkeerregime, terwijl 
de Van Galenstraat zelf wel onder het vergunninggebied 
valt. Dat veroorzaakt forse overlast in de beide zijstraten. 
Bewoners uiten hier hun zorgen over.” Met de motie 
verzochten de fracties het college snel met de wijk te zoeken 

naar een parkeeroplossing die van kracht kan zijn op het 
moment dat de omgevingsvergunning wordt aangevraagd.  
Wethouder Rutger Dijksterhuis zei geen invloed te hebben op 
het moment waarop de Alliantie een omgevingsvergunning 
aanvraagt. Wel zei hij dat hij in de planvorming zoveel 
mogelijk rekening houdt met de toekomstige parkeernorm.  
 

De motie werd aangenomen met 22 stemmen voor (D66, 
GroenLinks, ChristenUnie, PvdA, Partij voor de Dieren, SP, 
Beter Amersfoort en DENK) en 14 stemmen tegen (CDA, 
VVD, Amersfoort2014, BPA, Amersfoort voor Vrijheid).

Sociale functie Mevlana-moskee  
Raadslid Tahsin Bülbül diende namens de fractie van 
DENK de motie ‘Integratie van de Mevlana-moskee in 
de herontwikkeling van de Van Ghent-, Van Nes- en Van 
Galenstraat in de wijk Kruiskamp’ in. Hij wees erop dat de 
herontwikkeling van de buurt plaatsvindt in het gebied waar 
ook Mevlana-moskee staat. Om de sociale functie van deze 
moskee te versterken en de cohesie met de omliggende buurt 
te vergroten, vroeg hij of het college wilde bekijken of er een 
groene ontmoetingsplek bij de moskee kan komen.  
De meeste fracties zeiden niet per se tegen het verzoek te 
zijn, maar vielen erover dat de motie te laat werd aangeleverd 
om er goed over te kunnen nadenken. Dat gold ook voor 
wethouder Dijksterhuis, die door het late aanleveren geen 
kans had gehad deugdelijk ambtelijk advies in te winnen. 
Bovendien, zei hij, ligt de Mevlana-moskee zelf buiten het 
plangebied voor de herontwikkeling. “Nu de ruimtelijke 
kaders vaststellen voor een ruimtelijke ontwikkeling die 
betrekking heeft op een pand dat niet in het plangebied ligt, 
maakt het ingewikkeld.” Hij ontraadde de motie.  

 
De motie werd verworpen met 31 stemmen tegen (D66, 
GroenLinks, CDA, ChristenUnie, VVD, Amersfoort2014, Partij 
voor de Dieren, Beter Amersfoort, BPA en Amersfoort voor 
Vrijheid) en 5 stemmen voor (PvdA, SP en DENK).

 
 

Het raadsvoorstel werd aangenomen met 32 stemmen voor 
(D66, GroenLinks, CDA, ChristenUnie, VVD, Amersfoort2014, 
PvdA, Partij voor de Dieren, Beter Amersfoort en Amersfoort 
voor Vrijheid) en 4 stemmen tegen (SP, BPA en DENK).  

  

De fractie van DENK pleitte met een motie voor een groene 
ontmoetingsplek bij de Mevlana-moskee, om de sociale functie 
in de wijk te bevorderen (foto: Simon Lamme). 

College aan de slag met voorkomen vechtscheidingen 

Het college gaat er werk van maken om complexe echt-
scheidingen, ook bekend als vechtscheidingen, tegen te gaan. 

Met hun gezamenlijke motie ‘Voorkomen complexe 
scheidingen’ drongen de raadsleden Maaike Varwijk 
(Amersfoort2014) en Hanske Mulder-van Maanen 
(ChristenUnie) bij het college aan op een plan van aanpak. Ze 
verzochten, ook namens de medeondertekenaars GroenLinks, 
Beter Amersfoort, CDA en PvdA, om inwoners te helpen bij 
complexe scheidingen. Daarbij ging het bijvoorbeeld om een 
plek waar mensen terecht kunnen met vragen als ze er samen 
niet uitkomen en waar zij snel en goed geholpen kunnen 
worden; een plek waar alle expertises te vinden zijn. 
De indieners wezen op het verband tussen echtscheidingen 
en jeugdzorggebruik. “Van de echtscheidingen waarbij 
minderjarige kinderen zijn betrokken, kan twintig procent 
een vechtscheiding worden genoemd. Een vechtscheiding 
kent alleen verliezers, met bovenal de kinderen die er de dupe 
van worden.” Ook vertelden ze dat een complexe scheiding 
de gemeente gemiddeld 38.000 euro kost, dit zijn vooral 
jeugdzorgkosten.  
Wethouder Micheline Paffen-Zeenni gaf aan dat het college 
de motie omarmt en met een plan van aanpak komt. De 
bedoeling is dat het voorstel in het eerste kwartaal van 2025 
aan de raad wordt voorgelegd. 

 
De motie werd aangenomen met 28 stemmen voor en 5 
stemmen tegen (D66). 

  

Woningbouw en parkeerhub voor deelgebieden Midden en West van Wagenwerkplaats 

In de deelgebieden Midden en West van de Wagenwerkplaats is de weg vrij voor woningbouw en het aanleggen van een 
parkeerhub. De raad ging akkoord met het gewijzigde bestemmingsplan en de zienswijzennota. 

Deelgebied West krijgt daarmee maximaal vijfhonderd 
woningen. Daarvan is 30 procent sociale huur, minimaal 20 
procent middenhuur en 50 procent vrije sector. Deelgebied 

Midden wordt het ‘culturele hart’ van de Wagenwerkplaats. 
Veel van de huidige gebouwen blijven staan. Er komt een 
nieuwe multifunctionele Samenwerkplaats 2.0 en ruimte 
voor een mobiliteitshub: een parkeervoorziening voor  
(deel)voertuigen met aanvullende services als een 
fietsenmaker of pakketpunt.   
  
Minder zoninval 
GroenLinks diende, ook namens Beter Amersfoort, de motie 
‘Laat Soesterhof niet in de kou staan’ in. Raadslid Jeroen 
Bulthuis (GroenLinks) gaf aan dat de werkzaamheden op 
de Wagenwerkplaats zullen zorgen voor minder zoninval 
tijdens de wintermaanden bij sociale huurwoningen van de 
Soesterhof. Voor hun energievoorziening zijn deze huizen 
voor een belangrijk deel juist aangewezen op zonlicht. 
Met de motie vroeg hij daarom of het college, samen met 
grondeigenaar en ontwikkelaar NS én woningcorporatie 
Omnia Wonen (die de sociale huurwoningen in beheer 
heeft), een oplossing wilde bedenken om deze huizen toch 
goed te kunnen verwarmen.  

Wethouder Rutger Dijksterhuis zei dat de NS “meer dan 
bereid” is om hierover met bewoners van de Soesterhof in 
gesprek te gaan. Ook wees hij erop dat er al procesafspraken 
zijn gemaakt over wie wanneer waarover gaat. Daarom 
vond hij de motie overbodig.  

De motie werd aangenomen met 29 stemmen voor (D66, 
GroenLinks, CDA, ChristenUnie, Amersfoort2014, PvdA, 
Partij voor de Dieren, SP, Beter Amersfoort en Amersfoort 
voor Vrijheid) en 6 stemmen tegen (VVD, BPA en DENK).  

   

Het goedgekeurde bestemmingsplan wordt zes weken 
ter inzage gelegd. Belanghebbenden kunnen een beroep 
instellen bij de Raad van State. Na deze periode gaat het 
bestemmingsplan in.  
  

Het raadsvoorstel werd unaniem aangenomen met 35 
stemmen voor.

  

Deelgebied Midden wordt het ‘culturele hart’ van de 
Wagenwerkplaats (foto: Simon Lamme).

De motie van Maaike Varwijk van Amersfoort2014 (linkerfoto) 
en Hanske Mulder-van Maanen van de ChristenUnie 
(rechterfoto) om complexe scheidingen te voorkomen werd 
aangenomen.
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Zo snel mogelijk extra opvangplekken voor dak- en thuislozen 

Met haar breed gesteunde motie verzocht raadslid Hanske Mulder-van Maanen (ChristenUnie) het college op korte termijn te 
zorgen voor extra tijdelijke opvangplekken voor dak- en thuislozen. 

De motie ‘Tijdelijke uitbreiding van opvangcapaciteit voor 
dak- en thuislozen’ werd mede-ingediend door de fracties van 
GroenLinks, PvdA, CDA, Partij voor de Dieren, D66 en SP. De 
extra opvangplekken zijn volgens Mulder-van Maanen hard 
nodig. “De afgelopen weken zijn er signalen gekomen dat 
de opvanglocaties tegen hun grenzen aanlopen en er soms 
te weinig ruimte is om mensen een goede plek te bieden. 
Doordat de aanbesteding voor een nieuwe locatie opnieuw 
moet worden gedaan, is er vertraging ontstaan. Het kan 
niet zo zijn dat mensen op straat moeten verblijven. In het 
coalitieakkoord staat dat dak- en thuislozen goed moeten 
worden opgevangen en perspectief moeten krijgen.” 

Bevestiging 
Wethouder Micheline Paffen-Zeenni liet weten dat het 

college de motie omarmt. De wethouder heeft al stappen 
gezet om zo snel mogelijk te zorgen voor extra plekken en zei 
de motie als een bevestiging te zien. 
 
Raadslid Tahsin Bülbül (DENK) vond de motie overbodig. “De 
wethouder is hiermee bezig, daar is geen motie voor nodig.” 
Alle andere fracties stemden voor. Raadslid Maaike Varwijk 
(Amersfoort2014) zei het standpunt van DENK te begrijpen, 
maar zag de motie als “een extra stapje om nog harder te 
lopen voor mensen in een kwetsbare positie”. 

De motie werd aangenomen met 32 stemmen voor en  
1 stem tegen (DENK). 

Haagse lobby voor minder treinen met gevaarlijke stoffen door Amersfoort  

Het college gaat in Den Haag lobbyen voor minder treinen met gevaarlijke stoffen door Amersfoort. De raad nam de motie 
van Reinier Polinder (ChristenUnie) die hiertoe opriep unaniem aan.  

Polinder vertelde dat er op het ogenblik meer treinen met gevaarlijke stoffen door 
Amersfoort rijden dan volgens de wet mag. Hij vroeg het college met de motie ‘Lobby 
treinen met gevaarlijke stoffen binnen de kaders’ om samen met andere gemeenten 
een lobby te starten richting het ministerie van Infrastructuur en Waterstaat. De motie 
werd mede-ingediend door de fracties van CDA, GroenLinks, VVD, D66, Partij voor de 
Dieren, Amersfoort2014 en SP. Verschillende raadsleden spraken hun steun uit voor de 
motie. Een van de mede-indieners, raadslid Alex Engbers (CDA), bracht in dat weinig 
bekend is over de giftreinen: “Er zijn twintig vervoerders die met elkaar bepalen wie in 
aanmerking komt om iets te vervoeren. Het is niet bekend wat ze vervoeren. Het is niet 
bekend wanneer ze het vervoeren.” Een andere mede-indiener, raadslid Christian van 
Barneveld (Partij voor de Dieren), benoemde dat het spoor Amersfoort doorkruist en 
dat zo goed als alle wijken aan het spoor liggen. “Als het misgaat, zal het flink misgaan.”  
 
Wethouder Johnas van Lammeren zei dat het college positief is over de motie. Het 
college is al begonnen met het uitzoeken met welke andere gemeenten langs het 
spoor kan worden samengewerkt. Hij merkte wel op dat er nu eenmaal transport van 
gevaarlijke stoffen in Nederland plaatsvindt, dat die voor een deel over het spoor gaat 
en dat Amersfoort aan het spoor ligt. 
 

De motie werd unaniem aangenomen met 33 stemmen voor.

Het Plein: Gelote burgerraad  

Op raadsinformatiemarkt Het Plein vertelde raadsadviseur van de gemeente Amersfoort Nadine de Roode over de gelote 
burgerraad.  
  

De gelote burgerraad is een nieuwe manier om inwoners te betrekken bij het besturen van de 
stad. Gelote burgers vormen een oordeel over vraagstukken die in de stad leven en nemen dan een 
besluit. De gemeente is, samen met mensen uit de stad, bezig deze burgerraad werkend te krijgen. 
De Roode liet onder andere zien hoe dat proces er de komende tijd uitziet.   
  
Wilt u ook uw idee, plannen of ambities voor de stad delen met de raadsleden? De volgende 
raadsinformatiemarkt is op 17 september. U kunt zich aanmelden op telefoonnummer 033 469 4379  
(raadsgriffie) of via e-mail: gemeenteraad@amersfoort.nl. Op amersfoort.nl/gemeenteraad vindt  
u meer informatie.  
  
Nadine de Roode vertelde op raadsinformatiemarkt Het Plein over de gelote burgerraad (foto: griffie). 

Op de opvanglocatie voor dak- en thuislozen aan het 
Smallepad is niet altijd voldoende plek (foto: Kwintes). 

Amersfoort komt met voorlichtingscampagne tegen opgevoerde fatbikes 

Het college gaat een voorlichtingscampagne opzetten om 
jongeren te wijzen op de gevaren van opgevoerde fatbikes. 
Een motie van raadslid Arie den Ouden (CDA) met dit 
voorstel werd aangenomen. 

De motie ‘Verbetering FietsVeiligheid Amersfoort’,  
mede-ingediend door de BPA, werd op 2 en 9 juli 
besproken in de raad. Den Ouden sprak over de zorgen over 
opgevoerde fatbikes die een snelheid van 50 kilometer per 
uur kunnen halen. “Jongeren en jongvolwassenen zijn zich 
vaak niet bewust van de gevaren die deze hoge snelheden 
met zich meebrengen. Opgevoerde fatbikes vormen niet 
alleen een gevaar voor de berijders, maar ook voor andere 
weggebruikers.” De motie riep op om voorlichting te geven 
over het verbod op het opvoeren van fatbikes en de risico’s 
en gevaren van het berijden van een opgevoerde fatbike. Na 
reacties van verschillende fracties op 2 juli, bracht het CDA 
de motie op dat moment niet in stemming. Op 9 juli stemde 
de raad over een aangepaste versie. Met als grootste verschil 
de rol van de scholen: in de eerste versie werd scholen 
gevraagd de voorlichting te verzorgen, in de uiteindelijke 
versie was de rol voor de scholen eruit gehaald.
  
Vloggende burgemeester 
Verschillende fracties waren blij met de nieuwe versie en 
spraken hun steun uit. De raadsleden Hugo Kruyt (SP) en 
Dillian Hos (GroenLinks) daagden de burgemeester - die door 

Kruyt een ‘getalenteerd vlogger’ werd genoemd - uit om 
zelf een filmpje over de gevaren van opgevoerde fatbikes te 
maken. Hos: “Dan zullen wij dat allemaal enthousiast delen.” 
 
De VVD was positief over het handhaven op overlast door 
fatbikes, maar raadslid Maarten Flikkema gaf aan dat 
“Amersfoort het wiel niet hoeft uit te vinden als er al een 
landelijke campagne komt”. Ook wees hij erop dat de VVD voor 
meer handhaving is, maar dat de door zijn fractie ingediende 
moties voor meer handhavers niet zijn aangenomen. 
 
Wethouder Tyas Bijlholt gaf aan dat het college het ook 
belangrijk onderwerp vindt. Hij was terughoudend over het 
starten van een eigen campagne omdat er op korte termijn 
een landelijke campagne start. 
 

De motie werd aangenomen met 24 stemmen voor 
(GroenLinks, CDA, ChristenUnie, Amersfoort2014, PvdA, 
Partij voor de Dieren, SP, Beter Amersfoort en BPA) en  
9 stemmen tegen (D66, VVD, Amersfoort voor Vrijheid en 
DENK). 

De raad nam nog meer voorstellen 
aan, waaronder:  

·  Investeringskrediet beschikbaar stellen voor toegankelijk 
maken van 59 bushaltes voor inwoners met een 
beperking 

·  Krediet beschikbaar stellen voor aanbouw de Observant 
voor professionele keuken 

·  Garant staan aan coöperatie Samenfoort (voortgezet 
onderwijs) voor verduurzaming schoolgebouwen 
waarvan Stichting Meerscholen de juridisch de eigenaar is 

 

Scan deze QR-code om alle 
raadsvoorstellen en bijbehorende 
documenten te lezen. 

Een opgevoerde fatbike kan een snelheid van 50 kilometer 
per uur halen (foto: Pixabay).

Informatie over de raad

 amersfoort.nl/gemeenteraad
 Politiek Portaal: amersfoort.raadsinformatie.nl 

 gemeenteraad@amersfoort.nl 
 033 469 4379 (griffie)

 @RaadAmersfoort 
 youtube.com/raadamersfoort 
 facebook.com/raadamersfoort  
 instagram.com/gemeenteraadamersfoort

Meld u aan voor de wekelijkse nieuwsbrief RaadsMail:  
amersfoort.nl/aanmelden-nieuwsbrieven

Postadres
postbus 4000
3800 EA Amersfoort

Over het spoor van Amersfoort 
worden meer gevaarlijke stoffen 
vervoerd dan volgens de wet is 
toegestaan (foto: Simon Lamme).

https://www.amersfoort.nl/gemeenteraad
https://www.amersfoort.nl/gemeenteraad
https://amersfoort.raadsinformatie.nl/
https://twitter.com/RaadAmersfoort
https://www.youtube.com/raadamersfoort
https://www.facebook.com/RaadAmersfoort/
https://www.instagram.com/gemeenteraadamersfoort/
https://www.amersfoort.nl/aanmelden-nieuwsbrieven

